
 

Møteprotokoll 
for 

Eldrerådet 
 

Møtedato: 11.11.2014 
Møtestad: 1.etg.vest, rådhuset 
Møtetid: 10:00 - 12:15 
 
Brukarråda. 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 
Tore Svendsen  Utvalsleiar 
Magnhild Marie Haugen  Nestleiar 
Kåre Bastesen  Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 
Ingrid Hindenes H Medlem 
Karl Johan Olsen  Medlem 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Margrethe Høyland, rådmann Ørjan Raknes Forthun, økonomisjef 
Janne Sund, kommunalsjef  Åslaug Brænde 

 

   
Orienteringar :Brukarråda:  Pårørandemøte vart halde i veke 42, med valg av 
pårøranderepresentantar frå kvar avdeling. Etter dette vert det kalla inn til møte i brukarrådet. 

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

021/14 Godkjenning av innkalling og saksliste 

022/14 Godkjenning av møteprotokoll 

023/14 Økonomisk støtte til eldredagen. 

024/14 Leiar orienterer. 

025/14 Kunngjering - høyring av planprogram for Kommunedelplan for massehandtering - 
Lindåsneset med Mongstad 

026/14 Økonomiplanen 2015 - 2018. 

  
  



021/14: Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

 

   
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

 
 

ER - 021/14 VEDTAK: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
022/14: Godkjenning av møteprotokoll 
 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Samrøystes vedteke. 

   
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

 
 

ER - 022/14 VEDTAK:: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
023/14: Økonomisk støtte til eldredagen. 
 



 
 

 
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

1.  Kåre Bastesen vart  erklært ugild, slik at saka vert utsett til første møte på nyåret. 

2.  Eldrerådet ber om at budsjettmidlene for 2014 vert overført til 2015. 

Samrøystes vedteke. 

 

 
ER - 023/14 UTTALE: 

1.  Kåre Bastesen vart  erklært ugild, slik at saka vert utsett til første møte på nyåret. 

2.  Eldrerådet ber om at budsjettmidlane for 2014 vert overført til 2015. 

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
024/14: Leiar orienterer. 
 

 
 

 
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

Magnhild Haugen orienterte frå eldreråda i Nordhordland si nettverkssamling i Meland 13/10-14, og 
frå eldrekonseransen i Bergen. 

Åslaug Brænde, kommunalsjef, orienterte om ny Klinikkstrukturplan for tannhelsetenesta 2015 - 
2030.  Leiar får fullmakt til å skrive ein uttale på bakgrunn av e-post sendt ordførar09.11.14. 

Til kommunestyret 
 
 
HØRING 
TANNHELSETJENESTEN I HORDALAND – NY KLINIKKSTRUKTURPLAN 2015 – 2030 
 
 



UTTALE 
 
Eldrerådet har i møte11.11.14 diskutert utkastet til ny klinikkstrukturplan for tidsrommet 2015 – 
2030 vedr. tannhelsetjenesten i Hordaland. 
 
Høringsutkastet legger opp til at klinikken på Lindås skal legges ned fra 2017/2018 når Helsetunet i 
Knarvik står ferdig. ELDRERÅDET ER I MOT DETTE. 
Begrunnelse:  På Lindås har vi Lindås Bu- og servicesenter, samt flere som er avhengig av 
hjemmesykepleie. Disse har krav på offentlig tannhelsetjeneste. Dersom disse pasientene skal være 
nødt til å reise til Knarvik får vi følgende situasjon: Flere pasienter blir samlet sammen og fraktet med 
buss(?) til Knarvik. I Knarvik blir disse pasientene sittende i «flere timer» å vente til alle er blitt 
ferdigbehandlet. Uholdbart for disse personene! Når pasienter fra «hjemmesykepleien» skal  til 
Knarvik må bussen(?) starte en henterunde/leveringsrunde som gjør at de som kommer først på/sist 
av får lang reisetid som bør være unødvendig for denne gruppen. 
 
Høringsutkastet viser til «1 times reisetid», men utkastet sier ingenting om transportmiddel: Privat bil 
– kommunal transport eller kollektivtransport? For eldrerådet ser det ut for at stipulert reisetid er ut 
fra  at man benytter «privat bil» noe som ikke er en selvfølge for eldre pasienter. Da vil reisetiden bli 
noe helt annet. 
 
Den offentlige tannhelsetjenesten kan også gi tjenester utover de lovpålagte. Det er ingen garanti at 
det kommer erstatning for evnt. nedlagt offentlig klinikk, som igjen betyr at de eldre som ikke 
kommer under de lovpålagte tjenestene, må til Knarvik. Og gjerne med bruk av kollektivtransport. 
Busstiden vet vi, passer sjelden med tildelte timer og som fører til venting enten for å slippe til, eller 
venting for å reise hjem. Da hjelper det lite å si at transporttiden er under 1 time, når fraværet 
hjemmefra blir både 3 og 4 timer! Dette vil slite på et menneske i vår gruppe og må være 
unødvendig. I tillegg vil reisekostnadene med å måtte dra til Knarvik bli noe helt annet enn om man 
kan spasere til klinikken på Lindås. 
 
ELDRERÅDET BER KOMMUNESTYRET VEDTA I I SIN HØRINGSUTTALELSE AT LINDÅS KOMMUNE 
ER  MOT NEDLEGGING AV KLINIKKEN PÅ LINDÅS. 
 
 
 
 
For Lindås eldreråd 
Tore Svendsen, leder 
 
Samrøystes vedteke. 
 

 
ER - 024/14 UTTALE: 

Magnhild Haugen orienterte frå eldreråda i Nordhordland si nettverkssamling i Meland 13/10-14, og 
frå eldrekonferansen i Bergen. 

Åslaug Brænde, kommunalsjef, orienterte om ny Klinikkstrukturplan for tannhelsetenesta 2015 - 
2030.  Leiar får fullmakt til å skrive ein uttale på bakgrunn av e-post sendt ordførar09.11.14. 

Til kommunestyret 



 
 
HØRING 
TANNHELSETJENESTEN I HORDALAND – NY KLINIKKSTRUKTURPLAN 2015 – 2030 
 
 
UTTALE 
 
Eldrerådet har i møte11.11.14 diskutert utkastet til ny klinikkstrukturplan for tidsrommet 2015 – 
2030 vedr. tannhelsetjenesten i Hordaland. 
 
Høringsutkastet legger opp til at klinikken på Lindås skal legges ned fra 2017/2018 når Helsetunet i 
Knarvik står ferdig. ELDRERÅDET ER I MOT DETTE. 
Begrunnelse:  På Lindås har vi Lindås Bu- og servicesenter, samt flere som er avhengig av 
hjemmesykepleie. Disse har krav på offentlig tannhelsetjeneste. Dersom disse pasientene skal være 
nødt til å reise til Knarvik får vi følgende situasjon: Flere pasienter blir samlet sammen og fraktet med 
buss(?) til Knarvik. I Knarvik blir disse pasientene sittende i «flere timer» å vente til alle er blitt 
ferdigbehandlet. Uholdbart for disse personene! Når pasienter fra «hjemmesykepleien» skal  til 
Knarvik må bussen(?) starte en henterunde/leveringsrunde som gjør at de som kommer først på/sist 
av får lang reisetid som bør være unødvendig for denne gruppen. 
 
Høringsutkastet viser til «1 times reisetid», men utkastet sier ingenting om transportmiddel: Privat bil 
– kommunal transport eller kollektivtransport? For eldrerådet ser det ut for at stipulert reisetid er ut 
fra  at man benytter «privat bil» noe som ikke er en selvfølge for eldre pasienter. Da vil reisetiden bli 
noe helt annet. 
 
Den offentlige tannhelsetjenesten kan også gi tjenester utover de lovpålagte. Det er ingen garanti at 
det kommer erstatning for evnt. nedlagt offentlig klinikk, som igjen betyr at de eldre som ikke 
kommer under de lovpålagte tjenestene, må til Knarvik. Og gjerne med bruk av kollektivtransport. 
Busstiden vet vi, passer sjelden med tildelte timer og som fører til venting enten for å slippe til, eller 
venting for å reise hjem. Da hjelper det lite å si at transporttiden er under 1 time, når fraværet 
hjemmefra blir både 3 og 4 timer! Dette vil slite på et menneske i vår gruppe og må være 
unødvendig. I tillegg vil reisekostnadene med å måtte dra til Knarvik bli noe helt annet enn om man 
kan spasere til klinikken på Lindås. 
 
ELDRERÅDET BER KOMMUNESTYRET VEDTA I I SIN HØRINGSUTTALELSE AT LINDÅS KOMMUNE 
ER  MOT NEDLEGGING AV KLINIKKEN PÅ LINDÅS. 
 
 
 
 
For Lindås eldreråd 
Tore Svendsen, leder 
 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 



025/14: Kunngjering - høyring av planprogram for Kommunedelplan for massehandtering - 
Lindåsneset med Mongstad 
 

 
 

 
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

Dette berører ikkje eldrerådet sitt fagområdet og har ingen formeining om saka. 

Samrøystes vedteke. 

 
ER - 025/14 VEDTAK/INNSTILLING/UTTALE: 

Dette berører ikkje eldrerådet sitt fagområdet og har ingen formeining om saka. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
026/14: Økonomiplanen 2015 - 2018. 
 

 
 

 
   
11.11.2014 ELDRERÅDET 

Rådmannen og Janne Sund svara på spørsmål. 

Eldrerådet registrerer at: 

*   Logoped/helsesøster for eldre ikkje eer med i budsjettframlegget. 

*   Brosjyre for dei eldre er ikkje teke med i budsjettet, men vil bli vurdert av rådmannen om det vil 
være til nytte. 

*   Skyss til seniortreffa ikkje fått med i budsjettet. 

*   Lånte midlar fra "Lyngtunet" er gjort om av kommunestyret slik at nå er dei overført til "Storstova" 
permanent. 

*   Lyngtunet er ei "ikkje sak" 

*   Omsorgsteknologiprosjektet er ei uviss sak når prosjektperioden er over 31.07.15.  Eldrerådet liker 



ikkje utviklinga for dette  

     prosjektet slik det ser ut i dag. 

Samrøystes vedteke. 

 
ER - 026/14 VEDTAK/INNSTILLING/UTTALE: 

Rådmannen og Janne Sund svara på spørsmål. 

Eldrerådet registrerer at: 

*   Logoped/helsesøster for eldre ikkje er med i budsjettframlegget. 

*   Brosjyre for dei eldre er ikkje teke med i budsjettet, men vil bli vurdert av rådmannen om det vil 
være til nytte. 

*   Skyss til seniortreffa ikkje fått med i budsjettet. 

*   Lånte midlar fra "Lyngtunet" er gjort om av kommunestyret slik at nå er dei overført til "Storstova" 
permanent. 

*   Lyngtunet er ei "ikke sak" 

*   Omsorgsteknologiprosjektet er ei uviss sak når prosjektperioden er over 31.07.15.  Eldrerådet liker 
ikkje utviklinga for dette  

     prosjektet slik det ser ut i dag. 

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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